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Vidaus reikalai ir migracija 

 

1. Bendra kompetencija, įsipareigojimai Europos Sąjungai ir asmeninis nepriklausomumas 

Kuriuos savo asmeninės kvalifikacijos ir patirties aspektus išskirtumėte kaip itin tinkamus tapti Komisijos nariu ir 

dirbti dėl Europos bendrojo intereso, ypač srityje, už kurią būtumėte atsakingas? Kaip prisidėsite prie Komisijos 

politinių gairių įgyvendinimo? Kaip įgyvendinsite lyčių aspekto integravimą ir kaip lyčių aspektu grindžiamą 

požiūrį įtrauksite į visas Jūsų atsakomybei priskirtinas politikos sritis? Kaip įgyvendinsite jaunimo klausimų 

integravimą? 

Kaip galėtumėte įtikinti Parlamentą, jog esate nepriklausomas? Kaip užtikrintumėte, kad dėl Jūsų ankstesnės, 

dabartinės ar būsimos veiklos nekils jokių abejonių, kad galite tinkamai eiti pareigas Komisijoje? 

Per visą savo karjerą politikoje, visų pirma būdamas Austrijos parlamento (Bundesrat) nariu ir Austrijos finansų 

ministru, visada siekiau megzti ryšius tarp interesų grupių, suinteresuotųjų subjektų bendruomenių ir partijų, kad 

būtų siekiama bendrų Austrijos piliečių interesų. Jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, bendrojo intereso sieksiu 

ir Europos lygmeniu. Bendrojo intereso ir Europos vertybių propagavimas, mano nuomone, yra būtinas visų pirma 

migracijos, sienų ir saugumo srityse. Dėsiu daug pastangų siekdamas užtikrinti, kad tiek Europos, tiek nacionaliniu 

lygmenimis mūsų sistema (pagrįsta Migracijos ir prieglobsčio paktu) būtų gerai parengta, teisinga, nuosekli ir, 

svarbiausia, galinti įkvėpti piliečių ir vyriausybių pasitikėjimą.  

Vadovaudamasis politinėmis gairėmis, daug dėmesio skirsiu tam, kad būtų pagerinta bendra Sąjungos saugumo 

aplinka, nuo kurios priklauso mūsų visuomenė. Lygiai taip pat bendradarbiausiu su visais suinteresuotaisiais 

subjektais, susijusiais su migracijos vidaus ir išorės aspektais. Migracijos srityje laikysiuosi dvejopo požiūrio: tęsiu 

tiek teisėkūros, tiek veiklos kryptis, kad kartu galėtume susitarti dėl plataus užmojo ir teisingų tolesnių veiksmų. 

Sieksiu užtikrinti tvirtas bendras išorės sienas, kurios užtikrintų saugumą Europos piliečiams, taip pat jų 

skaitmenizaciją, kad būtų sudarytos palankesnės sąlygos verslui, turizmui, darbui ir studijoms. Rengsiu ES vidaus 

saugumo strategiją, kuria būtų užtikrinta, kad piliečiai galėtų naudotis laisvės, saugumo ir teisingumo erdvės 

teikiama nauda. 

Tvirtai tikiu, kad Komisija yra kolegialus organas, kuriame visi nariai dalyvauja diskusijose ir skaidriai prisideda 

prie informacija pagrįstų sprendimų, atitinkančių Europos piliečių interesus. Jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, 

būsiu aktyvus visos Kolegijos narys ir glaudžiai bendradarbiausiu su kitais Kolegijos nariais kaip komanda, 

vadovaudamasis kolegialumo dvasia ir prisiimdamas visišką atsakomybę už tai, dėl ko susitars Komisija. 

Lyčių ir jaunimo klausimų integravimas į ES migracijos ir saugumo politiką yra labai svarbus sprendžiant unikalius 

iššūkius, su kuriais susiduria šios grupės. Kai moterys ir vaikai prašo prieglobsčio, labai svarbu užtikrinti, kad būtų 

gerbiamos jų teisės ir mažinama konkreti rizika, su kuria jie susiduria. Jiems taip pat reikia tikslinės paramos, kad 

jie galėtų gauti galimybę mokytis, būstą, sveikatos priežiūrą ir profesinį mokymą, suteikiant jiems galimybę 

visapusiškai dalyvauti mūsų visuomenės gyvenime, jei bus patvirtintas jų pabėgėlio statusas. Ketinu toliau remti 

valstybes nares teikdamas būtiną tikslinę paramą šioje srityje, naudodamasis ES integracijos ir įtraukties veiksmų 

planu ir ES finansavimu.  

Moterys ir vaikai sudaro daugumą įvairių nusikaltimų, įskaitant seksualinę prievartą ir išnaudojimą bei prekybą 

žmonėmis, aukų. Kai jie tampa tokių žiaurių poelgių aukomis, dėl padidėjusio jų pažeidžiamumo jiems reikia 

neatidėliotinos pagalbos ir apsaugos. Esu pasiryžęs užtikrinti, kad ES teisės aktuose ir politikoje pirmenybė būtų 

teikiama moterų ir vaikų perspektyvoms, siekiant užtikrinti jų saugumą. Be to, šių aspektų integravimas yra labai 

svarbus siekiant užtikrinti veiksmingą nusikalstamumo prevenciją.  
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Užtikrinsiu lyčių lygybę savo kabinete ir visose savo atsakomybės srityse. Iš tiesų šioje srityje esu pasiekęs svarių 

rezultatų: man einant finansų ministro pareigas ministerijos aukščiausiosios vadovybės (Sektionschef) lygmeniu 

pirmą kartą per 170 metų pasiekta lyčių pusiausvyra.  

Jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, visapusiškai laikysiuosi įsipareigojimo veikti Europos labui ir nesivadovauti 

jokiais nurodymais, kaip nustatyta Sutartyse. Įsipareigoju vengti situacijų, kai būtų galima abejoti mano 

nepriklausomumu ar nešališkumu. Laikysiuosi Europos Komisijos narių elgesio kodekso ir jo nuostatų dėl interesų 

konflikto. Mano interesų deklaracija yra visiškai užpildyta, o prireikus įsipareigoju ją atnaujinti. Jei būsiu 

patvirtintas Komisijos nariu, aš ir mano kabineto nariai susitiks tik su Skaidrumo registre užsiregistravusiomis 

suinteresuotosiomis šalimis ir suinteresuotųjų subjektų atstovais. 

2. Skiriamos pareigos ir bendradarbiavimas su Europos Parlamentu  

Ar įsipareigojate tinkamai informuoti Parlamentą apie savo ir Jums pavaldžių padalinių veiksmus? Kaip 

apibrėžtumėte savo atskaitomybę Parlamentui? 

Kokius konkrečius įsipareigojimus esate pasirengęs prisiimti dėl savo bendradarbiavimo su Parlamentu ir 

dalyvavimo Parlamento komitetų posėdžiuose ir plenariniame posėdyje, taip pat dėl skaidrumo, 

bendradarbiavimo ir veiksmingų tolesnių veiksmų dėl Parlamento pozicijų bei raginimų imtis teisėkūros 

iniciatyvų? Ar esate pasirengęs tomis pačiomis sąlygomis kaip ir Tarybai laiku teikti Parlamentui informaciją ir 

dokumentus, susijusius su planuojamomis iniciatyvomis ar vykdomomis procedūromis? 

Manau, kad mūsų dialogai turi būti reguliarūs ir strateginiai, apimantys prioritetus ir padėtį mano atsakomybės 

sričiai priklausančiose srityse. Esu įsitikinęs, kad tai bus tinkamas momentas įsivertinti politinę padėtį tiek Europos 

Parlamento nariams, tiek man pačiam; neabejoju, kad atsiras naujų idėjų ir konstruktyvių pasiūlymų. Kaip 

nustatyta išrinktosios Pirmininkės politinėse gairėse, taip pat turėtume keistis nuomonėmis įgyvendinimo 

klausimais: paktas suteikia galimybę rasti naujų būdų ES ir valstybėms narėms bendradarbiauti siekiant rezultatų, 

o Europos Parlamento parama gali atlikti esminį vaidmenį užtikrinant gerą jo veikimą.  

Kadangi buvau parlamento nariu savo šalyje, puikiai suprantu Parlamento, kaip Europos piliečių atstovo, vaidmenį 

ir noriu palaikyti atvirą ir nuolatinį politinį dialogą su jumis visais lygmenimis. Ketinu dalyvauti visose plenarinėse 

sesijose, kuriose bus aptariami klausimai, už kuriuos būsiu atsakingas, ir, kiek įmanoma, atsakyti į Jūsų raginimus 

keistis nuomonėmis itin svarbiais klausimais. 

Pastarosiomis savaitėmis jau turėjau galimybę individualiai susitikti su keliais Europos Parlamento nariais, 

įskaitant Piliečių laisvių, teisingumo ir vidaus reikalų komiteto pirmininką, su kuriuo ketinu sukurti reguliarų ir 

atvirą komunikacijos kanalą. Jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, ketinu siekti, kad tai taptų įprasta tvarka, ir 

dėti visas pastangas, kad būtų užtikrinta, jog į Europos Parlamento narių klausimus Komisijai, už kuriuos būsiu 

atsakingas, būtų atsakoma per sutartą terminą. 

Išrinktoji Pirmininkė U. von der Leyen liepos mėn. įsipareigojo siekti, kad mūsų politika būtų vykdoma vietos 

lygmeniu, dalyvaujant Europos piliečiams ir atsižvelgiant į jų siekius bei kasdienius rūpesčius. Esu pasiryžęs tai 

padaryti, be kita ko, apsilankyti projektuose, kuriuos įgyvendinant Europos veiksmai padeda mūsų piliečiams 

jaustis saugiems, migracijos valdymas suteikia ES pridėtinės vertės arba ES finansuojama įranga padeda apsaugoti 

mūsų sienas ir palengvinti teisėtą keliavimą. Noriu susitikti su piliečiais ir valdžios institucijomis, kurie susiduria 

su pagrindiniais iššūkiais, susijusiais su politika, už kurią būsiu atsakingas.  

Kalbant apie esminį skaidrumo klausimą, Komisija įdiegė daug priemonių, skirtų dalytis informacija vidaus 

reikalų srityje su Europos Parlamentu, neapsiribojant įprastais priežiūros mechanizmais. Čia turiu omenyje 

ataskaitas apie grąžinimo ir readmisijos statistiką, kurios du kartus per metus pateikiamos Piliečių laisvių, 

teisingumo ir vidaus reikalų komitetui, arba Europos Parlamento atstovo dalyvavimą FRONTEX valdančiojoje 

valdyboje ir Europolo Jungtinėje parlamentinės kontrolės grupėje (JPKG). Komisija reguliariai jus informuos apie 

Migracijos ir prieglobsčio pakto įgyvendinimą, o vėliau teikdama Metinę prieglobsčio ir migracijos ataskaitą. Taip 

pat parengsime metinę vykdymo užtikrinimo ir įgyvendinimo pažangos ataskaitą.   Esu įsitikinęs, kad šios 

ataskaitos dar labiau padidins mūsų vykdomųjų veiksmų skaidrumą ir atskaitomybę. 

Kalbant konkrečiau apie migracijos išorės aspektą, sieksiu padidinti jūsų gaunamos informacijos skaidrumą bei 

matomumą ir siūlysiu, kad mano tarnybos jus informuotų apie vykdytas išorės misijas, jų rezultatus ir tolesnius 

veiksmus. 
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Esu įsipareigojęs laikytis ilgalaikės Komisijos praktikos per tris mėnesius raštu pateikti atsakymus į Parlamento 

rezoliucijas. Išrinktosios Pirmininkės U. von der Leyen prašymu surengsiu struktūrinį dialogą su Piliečių laisvių, 

teisingumo ir vidaus reikalų komitetu, kad būtų nustatyti tolesni veiksmai, susiję su Parlamento priimtomis 

rezoliucijomis pagal 225 straipsnį, kuriose raginama teikti pasiūlymus dėl teisėkūros procedūra priimamų aktų, ir, 

kaip ir išrinktoji Pirmininkė U. von der Leyen, remiu Parlamento iniciatyvos teisę. 

Galiausiai, kaip buvęs nacionalinio parlamento narys, vertinu vienodo požiūrio į Europos Parlamentą ir Tarybą 

principą, visų pirma kiek tai susiję su galimybe dalyvauti posėdžiuose, pavyzdžiui, konferencijose, praktiniuose 

seminaruose ir aukšto lygio susitikimuose; tačiau taip pat kalbant apie nuomonės ar kitos informacijos teikimą, be 

kita ko, teisėkūros ir biudžeto klausimais. Esu įsipareigojęs laikytis lygybės principo, ypač prieš svarbius įvykius. 

Piliečių laisvių, teisingumo ir vidaus reikalų komiteto klausimai 

3. Migracija ir prieglobstis 

Naujuoju Migracijos ir prieglobsčio paktu nustatoma teisės aktų sistema, kuria nustatoma visapusiška 

prieglobsčio ir migracijos valdymo sistema, užtikrinanti solidarumo ir teisingo atsakomybės pasidalijimo pagal 

Sutarties dėl Europos Sąjungos veikimo (SESV) 80 straipsnį pusiausvyrą ir pagrindinių teisių apsaugą, kartu 

stiprinant valstybių narių tarpusavio pasitikėjimą. 

Kaip stebėsite, ar laiku daroma pažanga įgyvendinant administracinius, veiklos ir teisinius veiksmus, kurių 

valstybės narės ir ES agentūros turi imtis, kad paktas būtų pradėtas visapusiškai taikyti iki 2026 m. vasaros, ir 

kaip spręsite bet kokius vėlavimus įgyvendinant Bendro įgyvendinimo plano kriterijus? Kokių veiksmų planuojate 

imtis, kad būtų užtikrintas pakankamas ir savalaikis ES finansavimas valstybėms narėms ir agentūroms siekiant, 

kad paktas būtų sklandžiai taikomas? Atsižvelgiant į tai, kad tikslūs valstybių narių duomenys ES agentūroms ir 

Komisijai yra labai svarbūs siekiant nustatyti kiekvienos valstybės narės pasirengimą ir faktinius poreikius, kad ji 

galėtų valdyti migracijos spaudimą ar krizę, kokių veiksmų imsitės, kad būtų puoselėjama dalijimosi duomenimis 

kultūra ir tarpusavio pasitikėjimas?  

Bendradarbiavimas su valstybėmis narėmis siekiant geriau koordinuoti gelbėjimo operacijas taip pat įtrauktas į 

Jūsų įgaliojamąjį raštą. Koks Jūsų ir ES vaidmuo šioje srityje?  

Pagal Jūsų įgaliojamąjį raštą turėtumėte parengti naują bendrą požiūrį į neteisėtai gyvenančių migrantų 

grąžinimą, grindžiamą šiuolaikinėmis taisyklėmis; kokių teisėkūros veiksmų ketinate imtis? Kokį vaidmenį, Jūsų 

nuomone, šiomis aplinkybėmis turėtų atlikti abipusiai pripažinti sprendimai grąžinti ir kaip stiprinsite readmisijos 

politiką, kad būtų užtikrintas veiksmingas grąžinimas? Kaip užtikrinsite, kad migracijos klausimai būtų mūsų 

visapusiškų partnerysčių su trečiosiomis šalimis operatyvinė dalis, kartu visapusiškai gerbiant pagrindines teises, 

ir kaip įtrauksite Parlamentą, užtikrindamas, kad jis galėtų vykdyti veiksmingą priežiūrą ir naudotis savo biudžeto 

prerogatyvomis? Kaip suprantate „novatoriškus operatyvinius kovos su neteisėta migracija sprendimus“, kuriuos 

apsvarstyti reikalaujama Jūsų įgaliojamajame rašte? Kokių veiksmų planuojate imtis kovoje su neteisėtai 

migrantus gabenančiais asmenimis ir prekiautojais žmonėmis?  

Sėkmingas ES bendras požiūris į migraciją turi būti papildytas saugiais ir perspektyviais teisėtais būdais, įskaitant 

pabėgėlių perkėlimą ir sėkmingą jų integraciją į bendruomenes bei darbo rinkas. Kokių veiksmų imsitės siekiant 

užtikrinti, kad valstybės narės visapusiškai ir prasmingai dalyvautų Perkėlimo į ES sistemoje?  

Kalbant apie teisėtą migraciją, Jūsų įgaliojamajame rašte teigiama, kad stengsitės pritraukti tinkamų įgūdžių 

turinčius trečiųjų šalių piliečius, kad jie atitiktų vietos darbo rinkos poreikius ES; kokių veiksmų imsitės, kad 

padėtumėte teisėkūros institucijoms kurti ES specialistų rezervą, skatinti priemones, kuriomis supaprastinamas 

užsienyje įgytų kvalifikacijų pripažinimas, ir užbaigti derybas dėl Ilgalaikių gyventojų direktyvos? Kokių kitų 

teisėkūros ar ne teisėkūros veiksmų planuojate imtis šioje srityje? 

 

Jei Europos Parlamentas patvirtins mano kandidatūrą, daugiausia dėmesio skirsiu tam, kad visi Migracijos ir 

prieglobsčio pakto elementai būtų įgyvendinti laiku ir visapusiškai. Ketinu griežtai stebėti pakto įgyvendinimą 

pagal bendrą įgyvendinimo planą siekdamas užtikrinti, kad iki 2026 m. vidurio valstybės narės ir atitinkamos ES 

agentūros imtųsi visų veiksmų, kurių reikia, kad paktas būtų pradėtas visapusiškai taikyti. Taip pat būsiu 

pasirengęs dirbti, kad būtų paspartintas įgyvendinimas, kartu užtikrinant subalansuotą požiūrį į atsakomybę ir 

solidarumą, taip pat į pakto vidaus ir išorės aspektus. Paktas yra pavyzdys, kaip ES lygmeniu ir valstybėse narėse 

gali būti glaudžiai bendradarbiaujama siekiant priimti plataus užmojo ir kompleksinius teisės aktus: ketinu 

palaikyti glaudžius ryšius su valstybėmis narėmis rengdamas reguliarius dvišalius susitikimus ir vizitus, kad 

sustiprinčiau ryšius techniniu ir veiklos lygmenimis. Ne tik rengsiu reguliarius dialogus ir keitimąsi nuomonėmis, 

bet ir reguliariai teiksiu informaciją apie dabartinę padėtį Europos Parlamentui ir Tarybai. Ketinu naudotis 

Komisijos sukurta Pakto koordinavimo platforma veiklai prižiūrėti ir tinkamam bendradarbiavimui ES ir 

nacionaliniu lygmenimis užtikrinti. Valstybės narės gaus tikslinę ir specialiai pritaikytą paramą, kad būtų 

užtikrintas suderinamumas ES lygmeniu, ir atitinkamų ES agentūrų pagalbą. 
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Parama valstybėms narėms turi apimti pagalbą, susijusią su reikiamais finansiniais pajėgumais, kad būtų galima 

praktiškai įvykdyti teisinius įsipareigojimus pagal paktą. Biudžeto valdymo institucija pripažino šiuos poreikius 

skirdama papildomą finansavimą: 1,8 mlrd. EUR skirta atlikus daugiametės finansinės programos (DFP) 

laikotarpio vidurio peržiūrą, o 1,6 mlrd. EUR – atlikus vidaus reikalų fondų ir nacionalinių programų pagal šias 

priemones laikotarpio vidurio peržiūrą.  ES finansavimas padės patenkinti valstybių narių nacionaliniuose 

įgyvendinimo planuose nustatytus poreikius. Vis dėlto finansavimas tebėra ribotas ir negalės padengti visų išlaidų, 

atsižvelgiant į tai, kad jis taip pat reikalingas valstybėms narėms, priimančioms pabėgėlius iš Ukrainos, remti, 

todėl turėtų būti skiriamas ten, kur jis gali suteikti didžiausią pridėtinę vertę pakto įgyvendinimui.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, skatinsiu tarpusavio pasitikėjimą ir dalijimąsi informacija. Atidžiai 

vadovausiu metiniam migracijos valdymo ciklui, kuris yra viena esminių pakto įgyvendinimo dalių, ir pateiksiu 

pirmąją metinę migracijos valdymo ataskaitą. Kad būtų galima tiksliai įvertinti migracijos padėtį ES, ataskaita turi 

būti grindžiama patikimais, kokybiškais ir savalaikiais valstybių narių pateiktais duomenimis, atsižvelgiant į jų 

ataskaitų teikimo įsipareigojimus. Per savo kadenciją ketinu toliau propaguoti ES migracinės parengties ir 

migracijos krizių valdymo mechanizmo tinklo vaidmenį ir skatinti ES agentūras ir valstybes nares atvirai dalytis 

informacija ir aktyviai dalyvauti. Labai svarbu, kad naujoji sistema EURODAC būtų įgyvendinta laiku. Remčiau 

sąveikumo sistemos ir naujosios sistemos EURODAC diegą ir visapusišką naudojimą, kad būtų palengvintas 

veiksmingas migracijos duomenų rinkimas ir dalijimasis jais, užtikrinant tiek ES masto priežiūrą, tiek kasdienį 

operatyvinį naudojimą valstybėse narėse. Taip pat skatinčiau parengties, bendradarbiavimo ir atsparumo kultūrą 

padėdamas valstybėms narėms vykdyti savo naujas pareigas, susijusias su nenumatytų atvejų planavimu visais 

migracijos valdymo aspektais.   

ES reikia šiuolaikiško taisyklių rinkinio, kad būtų paspartintas ir supaprastintas asmenų, neturinčių teisės pasilikti 

ES, grąžinimas. Kadangi dėl 2018 m. pasiūlymo dar nesusitarta, laikydamasis politinių gairių ketinu skubiai 

suformuoti naują bendrą požiūrį į grąžinimą. Tai reiškia, kad reikia pateikti naują pasiūlymą dėl teisės akto, kad 

būtų paspartintas ir supaprastintas grąžinimas apibrėžiant aiškias grąžinamo asmens pareigas bendradarbiauti, 

veiksmingai supaprastinant procesą, skaitmenizuojant bylų valdymą ir numatant abipusį sprendimų grąžinti 

pripažinimą.  

Be to, glaudžiai bendradarbiaudamas su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju bei kitais 

Komisijos nariais, dirbčiau ES lygmeniu ir su valstybėmis narėmis, kad būtų panaudotos visos turimos priemonės 

ir politika, įskaitant diplomatiją, vizų, prekybos ir vystymosi srityse, siekiant skatinti bendradarbiavimą su 

trečiosiomis šalimis readmisijos srityje. Mūsų politika turi būti naudojama siekiant užtikrinti, kad šalys sutiktų 

priimti atgal savo piliečius. Taip pat labai svarbu pasiūlyti teisėtus migracijos būdus ir perkėlimo į ES galimybes 

tiems, kuriems reikia apsaugos; tai gali veikti kaip paskatos sustiprinti bendradarbiavimą readmisijos srityje.  

Šis priemonių derinys užtikrina sąžiningą, humanišką ir visapusišką požiūrį į migraciją, kuris yra naudingas ir 

Europai, ir mūsų partneriams. 

Migracijos išorės aspektas yra vienas iš Europos sienų ir migracijos valdymo sistemos kertinių akmenų. Migracija 

yra sudėtingas reiškinys ir jos ištakos dažnai yra toli nuo mūsų sienų. Kad ji būtų valdoma veiksmingai ir 

humaniškai, turime atsižvelgti į visą migrantų kelionę, taikydami visą maršrutą apimantį požiūrį – nuo kilmės 

šalies, per tranzito šalis iki paskirties šalies, kartu gerbdami nacionalinį suverenitetą, ES vertybes ir teisinę sistemą, 

pagrindines teises ir tarptautinius įsipareigojimus. Šie reikalavimai ir toliau bus labai svarbūs dedant visas 

bendradarbiavimo su trečiosiomis šalimis pastangas, be kita ko, įgyvendinant visas visapusiškas partnerystes. Jei 

mano kandidatūra bus patvirtinta, glaudžiai bendradarbiausiu su už Viduržemio jūros regioną atsakingu Komisijos 

nariu, be kita ko, naujojo Viduržemio jūros regiono pakto klausimais, ir su už tarptautinę partnerystę atsakingu 

Komisijos nariu. Remiantis su mūsų šalimis partnerėmis sudarytais asociacijos susitarimais, strateginės ir 

visapusiškos partnerystės išlieka neprivalomomis priemonėmis. Jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, esu 

įsipareigojęs teikti Parlamentui būtiną informaciją apie su migracija susijusius aspektus, be kita ko, užtikrinsiu, 

kad vyktų išankstinės diskusijos ir būtų keičiamasi nuomonėmis, kad Parlamentas galėtų vykdyti demokratinę 

priežiūrą įvairiais proceso etapais. Ir toliau esu tvirtai įsipareigojęs teikti reikiamą informaciją apie tokias 

priemones ir bendradarbiauti su jumis mūsų iniciatyvų klausimais. 

Kaip pabrėžiama politinėse gairėse, neteisėtai žmones gabenantys asmenys ir prekiautojai žmonėmis negali būti 

tie, kurie sprendžia, kas ir kokiomis aplinkybėmis atvyksta į Europą. Todėl ketinu tęsti Pasaulinio kovos su 

neteisėtu migrantų gabenimu aljanso veiklą ir plėtoti naujas operatyvines partnerystes su pagrindinėmis tranzito ir 

kilmės šalimis, įskaitant kaimynines šalis. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, taip pat sustiprinsiu kovą su 

prekyba žmonėmis taikydamas visapusišką požiūrį, įskaitant prevenciją ir aukų apsaugą nuo visų formų 

išnaudojimo. Dirbčiau tikslingo informavimo ir informuotumo didinimo srityje, kad žmonės neatiduotų savo 
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gyvybių į beatodairiškų nelegalios migracijos tarpininkų rankas ir gerai pagalvotų prieš leisdamiesi į pavojingas 

keliones. Tuo tikslu glaudžiai bendradarbiausiu su teisėkūros institucijomis, kad pirmenybė būtų teikiama derybų 

dėl naujų kovos su neteisėtu žmonių gabenimu teisės aktų užbaigimui.  Todėl Europolui tektų svarbesnis vaidmuo 

šioje srityje, nes mums reikia modernios teisinės sistemos, kad būtų galima geriau atlikti tyrimus ir patraukti 

baudžiamojon atsakomybėn nusikaltėlius, kurie kenkia mūsų sienų saugumui ir pelnosi iš pažeidžiamoje padėtyje 

esančių migrantų. Prekyba žmonėmis ir neteisėtas migrantų gabenimas gali būti susiję su darbuotojų, įskaitant 

tuos, kurie yra atvykę neteisėtai, išnaudojimu. Bendradarbiaučiau su valstybėmis narėmis, kad būtų geriau 

užtikrintas atitinkamų ES teisės aktų vykdymas, peržiūrimas jų įgyvendinimas ir įvertintas galimų naujų iniciatyvų 

poreikis. 

Kartu ketinu toliau svarstyti neteisėtos migracijos paskatų mažinimo klausimą. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, išnagrinėsiu daugiau idėjų, kurios galėtų papildyti ir paremti mūsų darbą, susijusį su paktu, be kita ko, 

dėl grąžinimo ir maršrutais grindžiamo požiūrio, kurį rengia Jungtinių Tautų vyriausiojo pabėgėlių reikalų 

komisaro biuras ir Tarptautinė migracijos organizacija, ir dėl saugios trečiosios šalies koncepcijos taikymo. 

Prieglobsčio procedūros reglamente numatyta iki 2025 m. vidurio atlikti šios koncepcijos peržiūrą, kurią ketinu 

parengti išklausęs visus suinteresuotuosius subjektus. 

Saugių ir teisėtų migracijos būdų kūrimas padės užkirsti kelią pavojingoms ir neteisėtoms kelionėms. Sieksiu 

didinti ES perkėlimo į ES ir humanitarinio priėmimo pastangas ir stiprinti Sąjungos partnerystes su trečiosiomis 

šalimis, priimančiomis daug pabėgėlių. Mano tikslas būtų išnaudoti visas priimto naujo Perkėlimo į ES ir 

humanitarinio priėmimo reglamento teikiamas galimybes. Jame numatytos naujos priemonės, kurias įgyvendinant 

dalyvauja ir Europos Parlamentas, ir valstybės narės, siekiant artimiausiais metais padidinti perkėlimo į ES 

pastangas.  

Siekčiau konsoliduoti ir išplėsti specialistų pritraukimo partnerystės iniciatyvą, kuri yra įgyvendinama laikantis 

visapusiško požiūrio į migracijos valdymą ir kuria siekiama pritraukti įgūdžių, kurių reikia ES darbo rinkai. Teisėta 

migracija tebėra labai svarbi mūsų atsako į tam tikrų sektorių ir profesijų darbo jėgos trūkumą ir demografinius 

iššūkius dalis. Siekdamas prisidėti prie įgūdžių sąjungos kūrimo, glaudžiai bendradarbiausiu su už žmones, 

įgūdžius ir parengtį atsakingu vykdomuoju Komisijos pirmininko pavaduotoju, kad paremčiau teisėkūros 

institucijų darbą, susijusį su ES specialistų rezervu, ir vėliau remsiu greitą jo įgyvendinimą, kad būtų palengvintas 

tarptautinis įdarbinimas, visų pirma tam tikrų sektorių ir profesijų, kuriuose nustatytas darbo jėgos trūkumas, 

specialistų. Taip pat glaudžiai bendradarbiausiu su vykdomuoju Komisijos pirmininko pavaduotoju, kad padėtume 

į Europą pritraukti tinkamų specialistų, ir dėl priemonių, kuriomis būtų palengvintas ne ES piliečių kvalifikacijų 

ir įgūdžių pripažinimas ir jų judumas į ES. Be to, raginčiau greitai užbaigti derybas dėl Ilgalaikių gyventojų 

direktyvos išdėstymo nauja redakcija, kad būtų galima lengviau išlaikyti specialistus ir įgūdžius ir pagerinti ES 

jau gyvenančių migrantų integraciją. Taip pat ketinu paspartinti 2021–2027 m. Integracijos ir įtraukties veiksmų 

plano įgyvendinimą ir pasiūlyti tolesnės integracijos į bendruomenes ir darbo rinką strategiją.  

Kiekviena jūroje prarasta gyvybė yra tragedija. Suteikti pagalbą nelaimės jūroje ištiktiems asmenims yra 

tarptautinė valstybių narių ir bet kurio laivo, plaukiojančio su valstybės narės vėliava, pareiga, neatsižvelgiant į 

aplinkybes. Nors teisinė atsakomybė už paieškos ir gelbėjimo operacijų inicijavimą ir priežiūrą tenka atsakingiems 

nacionaliniams koordinavimo centrams, Komisija atliko sąžiningos tarpininkės vaidmenį stiprinant valstybių narių 

tarpusavio pasitikėjimą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, laikysiuosi šios pozicijos ir bendradarbiausiu su 

valstybėmis narėmis, kad būtų užtikrintas geresnis paieškos ir gelbėjimo operacijų koordinavimas, be kita ko, su 

kaimyninėmis trečiosiomis šalimis. Naudočiausi Europos ryšių grupe paieškos ir gelbėjimo klausimais kaip 

struktūrizuoto keitimosi informacija platforma ir palaikyčiau dialogą su kitais suinteresuotaisiais subjektais, 

įskaitant pilietinę visuomenę. Taip pat ketinu bendradarbiauti su FRONTEX, kuri vis labiau prisideda prie gyvybių 

gelbėjimo jūroje, kad užtikrinčiau, jog valstybės narės gautų paramą, kurios joms reikia savo gelbėjimo pareigoms 

vykdyti, be kita ko, pasitelkiant tinkamus stebėjimo pajėgumus.  

Esu įsipareigojęs veiksmingai įgyvendinti mūsų migracijos taisykles. Kasmetiniai dialogai įgyvendinimo 

klausimais suteiks galimybę nustatyti galimas įgyvendinimo kliūtis, taip pat galimus sprendimus. Tikiuosi aptarti 

šių dialogų rezultatus Europos Parlamente ir bendradarbiauti siekiant veiksmingo įgyvendinimo. Pakte nurodyta, 

kad struktūrizuotas bendradarbiavimas turėtų būti geriausias būdas užtikrinti rezultatus, tačiau taip pat norėčiau 

pabrėžti, kad tais atvejais, kai nustatysime, jog sistemingai blokuojamas tinkamas ES teisės įgyvendinimas, 

nedvejodamas pasiūlysiu pradėti pažeidimo nagrinėjimo procedūras. 

 

 

 

 



 – 6 –   

4. Išorės sienos 

Siekdama užtikrinti tvirtesnes išorės sienas ir sustiprinti FRONTEX, Komisijos Pirmininkė U. Von der Leyen 

Europos sienų ir pakrančių apsaugos pajėgų skaičių ketina padidinti tris kartus (iki 30 000 nuolatinio korpuso 

pareigūnų). Jūs būtumėte atsakingas už šio proceso priežiūrą ir integruoto sienų valdymo skatinimą. Kaip 

vertinate šių papildomų išteklių suteikimo FRONTEX poveikį stiprinant ES gebėjimą kovoti su dabartinėmis ir 

kylančiomis grėsmėmis prie jos išorės sienų? Kokie, Jūsų nuomone, FRONTEX įgaliojimų pakeitimai, jei tokių 

yra, yra būtini siekiant prisidėti prie planuojamo agentūros augimo, sykiu išsaugant jos atskaitomybę 

Parlamentui?  

Kokių atsakomųjų priemonių ir veiksmų planuojate imtis glaudžiai bendradarbiaujant su valstybėmis narėmis ir 

suinteresuotaisiais subjektais, kad būtų pasirengta hibridiniams išpuoliams ir naudojimuisi migrantais kaip 

įrankiais prie ES išorės sienų ir į kad juos būtų reaguojama?  

Kaip numatote stebėti technologijų naudojimą laikantis pirminės teisės ir Dirbtinio intelekto akto, atsižvelgiant į 

Europos skaitmeninių sienų valdymą? Kokių veiksmų imsitės, kad būtų išvengta tolesnio vėlavimo pradėti naudoti 

atvykimo ir išvykimo sistemą bei Europos kelionių informacijos ir leidimų sistemą ir įgyvendinti bendrą ES sienų, 

saugumo ir migracijos informacinių sistemų reformą?  

Kokios priemonės, Jūsų nuomone, turėtų būti įtrauktos į paskelbtą vizų politikos strategiją? Atsižvelgdamas į tai, 

kokias iniciatyvas numatote siekiant užtikrinti, kad beviziu režimu į ES nebūtų piktnaudžiaujama, be kita ko, 

trečiosiose šalyse, kurioms taikomas bevizis režimas ir kurios vykdo pilietybės suteikimo investuotojams 

programas, ir išsaugoti socialinę ir ekonominę bevizio režimo teikiamą naudą? Ar esate pasirengęs kovoti su kai 

kurių valstybių narių priimtų vadinamųjų auksinių vizų programų keliamais pavojais, kaip to prašė Europos 

Parlamentas? 

 

FRONTEX pasiekė svarbių rezultatų sienų valdymo srityje ir atlieka svarbų, vis didėjantį vaidmenį, nors 

pagrindinė atsakomybė už ES išorės sienų valdymą tenka valstybėms narėms. Politinėse gairėse paskelbtas 

pasiūlymas patrigubinti nuolatinio korpuso narių skaičių iki 30 000 turėtų teigiamą poveikį būsimiems agentūros 

pajėgumams. Tai galėtų lemti, pavyzdžiui, platesnius FRONTEX įgaliojimus remti valstybes nares grąžinimo 

srityje, platesnio užmojo FRONTEX vaidmenį trečiosiose šalyse, taip pat tvirtesnį ir lankstesnį FRONTEX atsaką 

į hibridines grėsmes prie ES sienų.  

Tokiam įgaliojimų sustiprinimui reikės keisti teisės aktus: iš dalies pakeisti Europos sienų ir pakrančių apsaugos 

pajėgų reglamentą. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, apsvarstysiu visas turimas galimybes ir išsamiai įvertinsiu 

poreikius, poveikį ir reikšmę įvairiems suinteresuotiesiems subjektams, taip pat tokio pakeitimo išlaidas. Glaudžiai 

bendradarbiaučiau su valstybėmis narėmis, kad įvertinčiau jų gebėjimą prisidėti prie šio tikslo įgyvendinimo. Esu 

pasiryžęs glaudžiai bendradarbiauti su Europos Parlamentu ir reguliariai jus informuoti apie pažangą parengties 

srityje bei glaudžiai bendradarbiauti su jumis vykdant teisėkūros procedūrą. Siekiant stiprinti FRONTEX, taip pat 

reikės pakankamų išteklių ir į tai reikės atsižvelgti svarstant kitą daugiametę finansinę programą.   

Priešiškos valstybės, tokios kaip Rusija ir Baltarusija, išnaudoja ne tik viltį praradusius žmones, bet ir mūsų teisinę 

sistemą. Migrantų instrumentalizavimą laikau hibridiniu išpuoliu prie ES išorės sienų. Jei mano kandidatūra bus 

patvirtinta, tvirtai palaikysiu valstybes nares, kurios susiduria su šiomis galimomis grėsmėmis savo nacionaliniam 

saugumui ir teritoriniam vientisumui. Glaudžiai bendradarbiaudamas su už technologinį suverenumą, saugumą ir 

demokratiją atsakingu vykdomuoju Komisijos pirmininko pavaduotoju sieksiu užtikrinti, kad valstybės narės, 

susiduriančios su padėtimi, kai priešiška valstybė daro spaudimą prie išorės sienų, turėtų tinkamas veiksmingo 

reagavimo priemones. Šiomis aplinkybėmis vertinsiu, kaip Šengeno sienų kodekse ir Krizinių ir force majeure 

situacijų reglamente numatyti atsakomieji veiksmai galėtų būti toliau papildyti, taip pat bendradarbiaudamas su 

vyriausiuoju įgaliotiniu ir pirmininko pavaduotoju, išnagrinėsiu visus galimus būdus šiam uždaviniui spręsti mūsų 

išorės santykių srityje. Mūsų pareiga – apsaugoti mūsų Sąjungos teritorinį vientisumą ir užtikrinti Sąjungos ir jos 

piliečių saugumą. 

ES kuria vieną pažangiausių sienų valdymo sistemų pasaulyje. Skaitmeninė Šengeno erdvė padidins valstybių 

narių tarpusavio pasitikėjimą, padidins saugumą prie išorės sienų ir palengvins teisėtą keliavimą į ES. Jei mano 

kandidatūra bus patvirtinta, esu pasiryžęs užtikrinti, kad Šengeno erdvės skaitmenizacija taptų realybe. Stengčiausi 

įgyvendinti vizų išdavimo procedūrų skaitmenizaciją, sukurti bendrą ES prašymų išduoti vizą platformą ir įdiegti 

skaitmenines vizas. Palaikyčiau teisėkūros institucijas derybose, kad būtų greitai pasiektas susitarimas dėl neseniai 

pasiūlyto teisės aktų rinkinio dėl kelionės dokumentų skaitmeninimo. Kad keliavimas skaitmeninėje Šengeno 

erdvėje būtų sklandus, saugus ir patikimas, taip pat turi visapusiškai veikti sąveikumo architektūra. Todėl siekčiau, 

kad atvykimo ir išvykimo sistema bei Europos kelionių informacijos ir leidimų sistema pradėtų veikti kuo greičiau, 

be kita ko taikant įgyvendinimo etapais požiūrį, ir kad visos didelės apimties IT sistemos taptų sąveikios, kad būtų 

padidintas sienų kirtimo saugumas ir veiksmingumas. Suprantu, kad jau atliktas didžiulis parengiamasis darbas, ir 
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žinau apie iššūkius, susijusius su tokių pažangių ir sudėtingų sistemų veikimo pradžia. Esu įsipareigojęs glaudžiai 

bendradarbiauti su visomis susijusiomis šalimis, visų pirma su eu-LISA ir valstybėmis narėmis, kad kuo greičiau 

būtų nustatyti saugūs, pragmatiški ir sėkmingi tolesni veiksmai.  

Naujų technologijų ir dirbtinio intelekto plėtra toliau darys poveikį Šengeno erdvei ir sienų valdymui. Pradėjus 

naudoti bepiločius orlaivius, lėktuvus, palydovus ir pažangiuosius jutiklius, labai pasikeitė sienų stebėjimas, taip 

pat pasikeitė patikrinimai kertant sieną pradėjus naudoti naują sąveikią IT architektūrą, kuria užtikrinamas 

sklandus ir daug greitesnis keitimasis duomenimis įvairiose Šengeno ar ES informacinėse sistemose. 

Technologijos, kaip ir visos kitos priemonės, turėtų būti diegiamos griežtai laikantis teisinės sistemos ir 

pagrindinių teisių apsaugos. Esu įsipareigojęs užtikrinti, kad sienų valdymui skirtos technologijos ir inovacijos 

būtų naudojamos proporcingai ir veiksmingai, visapusiškai laikantis ES teisės aktų, pagrindinių teisių ir Europos 

vertybių, pavyzdžiui, Dirbtinio intelekto akto, kuriuo nustatoma patikimo šių technologijų naudojimo teisinė 

sistema. Glaudžiai bendradarbiaučiau su už technologinį suverenumą, saugumą ir demokratiją atsakingu 

vykdomuoju Komisijos pirmininko pavaduotoju, siekdamas užtikrinti, kad atsakingos institucijos dalyvautų 

rengiant dirbtinio intelekto naudojimo sienų valdymo srityje gaires. Taip pat remčiau bendradarbiavimą su 

valstybėmis narėmis ir ES agentūromis, be kita ko, pasitelkiant Europos vidaus saugumo inovacijų centrą, kad 

būtų kuo geriau pasinaudota novatoriškomis priemonėmis visapusiškai laikantis Europos vertybių, taip pat 

pirminės ir antrinės teisės, įskaitant DI aktą. 

Bendradarbiaudamas su vyriausiuoju įgaliotiniu ir Komisijos pirmininko pavaduotoju bei kitais Komisijos nariais 

ketinu parengti naują vizų politikos strategiją, numatytą politinėse gairėse. Strategijoje daugiausia dėmesio turėtų 

būti skiriama vizų sistemai, kuri leistų mums visapusiškai pasinaudoti turistų, verslininkų ir studentų tarptautinių 

kelionių teikiama nauda, kartu visapusiškai pasinaudojant vizų politika, kuri galėtų padėti stiprinti 

bendradarbiavimą su trečiosiomis šalimis ir užkirsti kelią piktnaudžiavimui mūsų vizų sistema. Kad būtų 

išnaudotas visas vizų ir readmisijos susiejimo mechanizmo potencialas, strategija turėtų būti siekiama paskatinti 

valstybes nares iš tiesų laikytis Europos komandos požiūrio ir būti pasirengusioms naudotis mechanizmu solidariai 

su kitomis valstybėmis narėmis. Vizų politika galėtų būti naudojama ne tik readmisijos srityje, bet ir siekiant toliau 

bendradarbiauti su trečiosiomis šalimis su saugumu susijusiais klausimais, bendradarbiaujant su Europolu ir 

FRONTEX. Siekčiau, kad vizų sąrašai būtų peržiūrimi struktūriškiau, atsižvelgiant į ES strateginius interesus ir 

remiantis aiškiais bei objektyviais kriterijais. Strategijoje taip pat turėtų būti numatyta, kaip geriau stebėti trečiąsias 

šalis, kurių piliečiams taikomas bevizis režimas į ES, vykdant griežtesnę saugumo ir migracijos rizikos stebėseną. 

Todėl strategija bus siekiama spręsti trečiųjų šalių piliečių, kuriems taikomas bevizis režimas ir kurie prašo 

prieglobsčio ES, skaičiaus didėjimo problemą. Strategija taip pat bus remiama pradėjus veikti atvykimo ir 

išvykimo sistemai ir Europos kelionių informacijos ir leidimų sistemai. 

Be to, daugelis neteisėtai į ES atvykusių asmenų pirmiausia be vizų atvyko į mūsų kaimynines šalis. Todėl, jei 

mano kandidatūra bus patvirtinta, toliau skatinsiu mūsų kaimynines šalis, visų pirma ES narystės siekiančias šalis 

kandidates, derinti vizų politiką su ES. Labai svarbu greitai patvirtinti Komisijos pasiūlymą peržiūrėti bevizio 

režimo sustabdymo mechanizmą, nes tai sustiprins ES gebėjimą spręsti šį klausimą. Kai jis bus priimtas, ketinu 

visapusiškai pasinaudoti peržiūrėto mechanizmo atgrasomuoju poveikiu, kad atitinkamais atvejais būtų 

sustabdytas vizų reikalavimo netaikymas, pvz., vizų politikos nesuderinimo atveju arba kai trečiosios šalys, 

kurioms taikomas bevizis režimas, vykdo pilietybės suteikimo investuotojams programas. Trečiosios šalys 

neturėtų naudotis beviziu režimu į ES kaip priemone pritraukti individualių investicijų mainais už pilietybę. 

Visiškai pritariu Europos Parlamentui, kad leidimo investuotojams gyventi šalyje programos (auksinės vizos) kelia 

didelę riziką, susijusią su saugumu, pinigų plovimu, mokesčių slėpimu ir korupcija. Šios nacionalinės programos 

daro poveikį kitoms valstybėms narėms ir visai ES, nes ES valstybių narių išduodamais leidimais gyventi 

suteikiamos tam tikros teisės juos turintiems trečiųjų šalių piliečiams, visų pirma teisė laisvai judėti Šengeno 

erdvėje trumpalaikiam buvimui. Atsižvelgiant į tai, kad leidimų gyventi išdavimas priklauso nacionalinei 

kompetencijai, Komisija palankiai įvertino kai kurių valstybių narių veiksmus, kuriais siekiama panaikinti arba 

apriboti šias leidimo investuotojams gyventi šalyje programas. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, toliau 

bendradarbiausiu su valstybėmis narėmis ir visapusiškai pasinaudosiu ES priemonėmis kovoti su tokiomis 

programomis ir jų keliama rizika. 
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5. Vidaus sienos 

Šengeno erdvė yra vienas labiausiai vertinamų Sąjungos pasiekimų. Vis dėlto nuo 2015 m. kelios valstybės narės 

atnaujino ir išlaikė vidaus sienų kontrolę. Kaip ketinate užtikrinti, kad būtų atkurtas ir išsaugotas Šengeno erdvės 

vientisumas? Kokių veiksmų ketinate imtis, kad būtų sustiprintas valstybių narių lojalus bendradarbiavimas ir 

tarpusavio pasitikėjimas ir užtikrinta, kad visos valstybės narės visapusiškai laikytųsi Šengeno acquis? Ar šios 

priemonės apims pažeidimo nagrinėjimo procedūras prieš valstybes nares, kurios nesilaiko neseniai iš dalies 

pakeisto Šengeno sienų kodekso taisyklių? Kokių veiksmų ketinate imtis, kad būtų panaikinta vidaus sausumos 

sienų su Bulgarija ir Rumunija kontrolė? 

Šengeno erdvė yra vienas iš akivaizdžiausių ES laimėjimų ir didžiausia laisvo judėjimo erdvė pasaulyje. Ji 

prisideda prie bendrosios rinkos konkurencingumo ir Sąjungos ekonomikos augimo, o piliečiai ir įmonės ją labai 

vertina. Vien 2023 m. ji palengvino keliavimą daugiau kaip pusei milijardo žmonių. Nuoširdžiai tikiu, kad Šengeno 

erdvė įkūnija pagrindinius Sąjungos tikslus: suteikti piliečiams laisvės, saugumo ir teisingumo erdvę be vidaus 

sienų, grindžiamą tvirta mūsų išorės sienų apsauga. 

Per pastarąjį dešimtmetį dėl neteisėtos migracijos piko, grėsmių vidaus saugumui ir COVID-19 pandemijos kilo 

didžiulių iššūkių. Nors vidaus sienų kontrolės atnaujinimas yra kraštutinė priemonė, kuria gali naudotis valstybės 

narės, jis kelia realių problemų piliečiams ir įmonėms, kurie kliaujasi laisvo judėjimo teise. Valstybių narių 

tarpvalstybinis policijos ir teisėsaugos bendradarbiavimas kovojant su saugumo grėsmėmis daugeliu atvejų yra 

veiksmingesnis nei vidaus sienų kontrolė.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, tęsiu konstruktyvų dialogą su valstybėmis narėmis dėl to, kaip geriausiai 

patenkinti jų konkrečius poreikius ir palengvinti bei sustiprinti policijos ir teisėsaugos bendradarbiavimą, visų 

pirma pasienio regionuose. Tai, be kita ko, apima užtikrinimą, kad valstybės narės nustatytų būtinus 

administracinius susitarimus dėl neteisėtų migrantų perdavimo procedūros, nustatytos neseniai iš dalies pakeistu 

Šengeno sienų kodeksu, taikymo. Teisingas ir veiksmingas didelės apimties IT sistemų, tokių kaip Šengeno 

informacinė sistema, sistema EURODAC ir Vizų informacinė sistema, naudojimas informacijai teikti ir ja keistis, 

taip pat geresnė parengtis ir nenumatytų atvejų planavimas, kaip reikalaujama pakte, yra labai svarbūs didinant 

pasitikėjimą sistema, kad valstybės narės nemanytų, jog yra būtina atnaujinti vidaus sienų kontrolę.  

Esu įsipareigojęs užtikrinti visapusišką ir veiksmingą Šengeno acquis įgyvendinimą, įskaitant griežtas stebėsenos 

ir ataskaitų teikimo pareigas pagal peržiūrėtą Šengeno sienų kodeksą ir Komisijos teikiamas nuomones, kaip 

nustatyta naujosiose taisyklėse. Jei bendradarbiavimas įgyvendinimo srityje neduos patenkinamų rezultatų, taip 

pat būsiu pasirengęs prireikus vykdyti pažeidimo nagrinėjimo procedūras. 

Nors Bulgarija ir Rumunija ir toliau atitinka visas sąlygas, kad taptų visateisėmis Šengeno erdvės narėmis (nuo 

2011 m.), priimti sprendimą dėl likusios vidaus sausumos sienų kontrolės panaikinimo yra Tarybos prerogatyva ir 

atsakomybė. Jei Taryba nepriims sprendimo iki naujos kadencijos pradžios, jei būsiu patvirtintas Komisijos nariu, 

toliau visapusiškai remsiu šį procesą taip pat intensyviai, kaip ir mano pirmtakai. Bulgarija ir Rumunija turi teisę 

naudotis visa Šengeno erdvės teikiama nauda, o panaikinus patikrinimus prie sausumos sienų Šengeno erdvė taps 

stipresnė ir saugesnė. 

6. Saugumas 

Remiantis Jūsų įgaliojamuoju raštu, viena iš skubiausių Jūsų užduočių bus parengti naują Europos vidaus 

saugumo strategiją, kuri turėtų apimti Europolo įgaliojimų ir išteklių stiprinimą. Kokias priemones siūlytumėte 

siekiant veiksmingai kovoti su sunkių formų ir organizuotu nusikalstamumu, terorizmu ir kibernetiniais 

nusikaltimais? Kokias teisėkūros iniciatyvas svarstytumėte šioje srityje? Kaip planuojate paversti Europolą „iš 

tiesų veikiančia policijos agentūra“, kartu užtikrinant, kad jo veikla nesidubliuotų su nacionalinių ir kitų ES 

agentūrų kompetencija ir kad Parlamentas vykdytų veiksmingą priežiūrą?  Kokį vaidmenį šioje srityje 

numatytumėte Eurojustui? Ar taip pat galime tikėtis, kad pasiūlymai dėl teisėkūros procedūra priimamų aktų 

sudarys sąlygas teisėsaugos ir teisminėms institucijoms geriau bendradarbiauti tarpvalstybiniu mastu kovojant su 

nusikaltėlių tinklais? Ką planuojate įtraukti į naująją kovos su terorizmu darbotvarkę ir kaip planuojate kovoti su 

radikalizacija ir smurtiniu ekstremizmu?  

Jūsų nuomone, koks Jūsų, kaip už saugesnę ir labiau apsaugotą Europą atsakingo Komisijos nario, vaidmuo 

užtikrinant veiksmingą ES strategijų, kuriomis siekiama kovoti su antisemitizmu ir neapykanta musulmonams ir 

skatinti integraciją, įgyvendinimą ir atnaujinimą? Kaip šioje srityje bendradarbiausite su už lygybę atsakingu 

Komisijos nariu? 
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Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, vienas iš pagrindinių mano prioritetų bus ES vidaus saugumo sistemos 

stiprinimas, ES gyvenančių žmonių saugumo užtikrinimas ir mūsų visuomenės sanglauda. Mūsų visuomenė turi 

geriau suvokti grėsmes, su kuriomis susiduriame, ir būti geriau pasirengusi jas įveikti. Pirmenybę teiksiu 

ankstyvam naujos Europos vidaus saugumo strategijos pristatymui. Joje bus atsižvelgiama į visas grėsmes tiek 

internete, tiek realiame gyvenime. Ja būtų siekiama užtikrinti, kad visi nauji ES teisės aktai ir iniciatyvos nuo pat 

pradžių būtų rengiami atsižvelgiant į saugumo aspektus ir padėtų mums pasirengti kintančioms grėsmėms, 

kylančioms tiek ES viduje, tiek už jos ribų. Kadangi pasauliniai pokyčiai daro poveikį ES saugumui, vidaus 

saugumas turi tapti neatsiejama ES santykių su trečiosiomis šalimis dalimi.  

Veiksminga kova su organizuotu nusikalstamumu bus viena iš pagrindinių Europos vidaus saugumo strategijos 

darbo krypčių. Organizuotas nusikalstamumas kelia grėsmę ne tik žmonių gyvybei ir saugumui, bet ir mūsų 

demokratijai, visuomenei ir ekonominei plėtrai. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, ketinu pasiūlyti iš esmės 

peržiūrėti 2008 m. priimtus šios srities ES teisės aktus. Nuo to laiko organizuotos nusikalstamos grupės tapo vis 

galingesnės, apima vis daugiau nusikalstamų veikų ir yra daugianacionalinės. Nacionalinės teisėsaugos ir 

teisminės institucijos turi būti aprūpintos teisinėmis priemonės, kurios leistų joms išardyti didelės rizikos 

nusikaltėlių tinklus, visų pirma sudarant sąlygas vykdyti veiksmingesnius tyrimus. Kad būtų išardyti didelės 

rizikos nusikaltėlių tinklai, ketinu pasiūlyti stiprinti tarpvalstybinį bendradarbiavimą ir finansų tyrimus, taip pat 

skatinti greitai įgyvendinti Konfiskavimo ir turto susigrąžinimo direktyvą. Viena iš žalingiausių organizuoto 

nusikalstamumo veiklų yra prekyba žmonėmis: esu pasirengęs stiprinti ES kovos su prekyba žmonėmis strategiją 

po 2025 m. 

Neteisėta prekyba narkotikais yra pelningiausia organizuotų nusikalstamų grupių nusikalstamumo sritis. Ketinu 

pasiūlyti naują Europos kovos su neteisėta prekyba narkotikais veiksmų planą, grindžiamą dabartinės strategijos 

ir veiksmų plano vertinimo rezultatais. Remdamasis Europos uostų aljanso darbu, bendradarbiaučiau su už darnųjį 

transportą ir turizmą atsakingu Komisijos nariu, kad būtų parengta išsami ES uostų strategija, kurioje daugiausia 

dėmesio būtų skiriama saugumui ir uostų apsaugai nuo nusikaltėlių infiltracijos. Šiomis aplinkybėmis taip pat 

glaudžiai bendradarbiaučiau su už demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę atsakingu Komisijos nariu, kad 

sustiprinčiau kovą su korupcija, kuri yra svarbus organizuoto nusikalstamumo, visų pirma neteisėtos prekybos 

narkotikais, skatinimo veiksnys. Remčiau Europos Sąjungos narkotikų agentūrą, kad ji visapusiškai įgyvendintų 

savo naujus įgaliojimus greitai reaguoti į kylančias grėsmes, ir pasiūlyčiau kovos su didėjančia sintetinių narkotikų 

gamyba ES priemones. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, taip pat ketinu išnagrinėti, ar mūsų taisyklės dėl 

neteisėtos prekybos narkotikais vis dar atitinka paskirtį, ir bendradarbiauti su kitais Kolegijos nariais, kad būtų 

įvertinta, ar reikia atnaujinti teisės aktus siekiant spręsti klubinių narkotikų pirmtakų gausėjimo klausimą.   

Atsižvelgiant į pasaulinį ir tarpvalstybinį kovos su tarptautiniu sunkių formų ir organizuotu nusikalstamumu 

pobūdį, reikės stiprinti ES tarptautinį bendradarbiavimą su pagrindinėmis trečiosiomis šalimis palaikant dialogus 

saugumo klausimais, sudarant tarptautinius susitarimus ir vykdant operatyvinį teisėsaugos bendradarbiavimą, o jei 

mano kandidatūra bus patvirtinta, atliksiu savo vaidmenį šioje srityje. 

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, taip pat ketinu pasiūlyti naują Terorizmo ir smurtinio ekstremizmo 

prevencijos ir kovos su jais darbotvarkę. Naujoje darbotvarkėje ypatingas dėmesys turėtų būti skiriamas 

veiksmams, kuriais siekiama užkirsti kelią išpuoliams, kuriuos vykdo savarankiškai veikiantys asmenys arba 

mažose grupuotėse veikiantys asmenys, dažnai menkai pasirengę ir naudojantys lengvai prieinamus ginklus, kad 

galėtų vykdyti išpuolius tankiai apgyvendintose arba simbolinę reikšmę turinčiose erdvėse, ir su jais kovoti. 

Kadangi šie pavieniai užpuolikai dažnai radikalizuojami pasitelkiant internetinę propagandą, kova su 

radikalizacijos internete aspektu turėtų būti vienas iš pagrindinių naujos darbotvarkės elementų. Kadangi turime 

apriboti prieigą prie išpuolių metu naudojamų priemonių, ketinu įvertinti, ar reikia naujų teisės aktų, kuriais būtų 

suderintos nusikalstamos veikos neteisėtos prekybos šaunamaisiais ginklais srityje, ir peržiūrėti taisykles dėl 

sprogstamųjų medžiagų pirmtakų, kurie gali būti netinkamai naudojami savadarbiams sprogmenims gaminti. 

Kadangi daug teroristinių išpuolių vykdomi viešosiose erdvėse, pavyzdžiui, transporto mazguose, religinių apeigų 

vietose ar pėsčiųjų zonose, taip pat pritarčiau viešųjų erdvių apsaugos veiksmų plano atnaujinimui į jį įtraukiant 

naujas viešojo ir privačiojo sektorių bendradarbiavimo iniciatyvas, be kita ko, dėl naujų technologijų ir aptikimo 

įrangos. Siekdamas kovoti su terorizmo finansavimu, norėčiau išnagrinėti galimybę sukurti Europos kovos su 

terorizmu finansinių duomenų paieškos sistemą, kuri padėtų nacionalinėms institucijoms aptikti ir sekti teroristų 

tinklų finansines operacijas.  

Siekdamas užkirsti kelią radikalizacijai, ypač internete, sieksiu užtikrinti, kad Reglamentas dėl teroristinio turinio 

internete būtų visapusiškai taikomas, ir įvertinsiu, ar reikia jį griežtinti. Taip pat svarstysiu galimybę sustiprinti 

Europolo vaidmenį (kad jis taptų kovos su terorizmu centru, kuris kovotų su teroristinio ir smurtinio ekstremizmo 

turinio sklaida internete, teroristų piktnaudžiavimu naujomis technologijomis) ir palengvinti saugumo subjektų 
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keitimąsi informacija. Be to, ES interneto forumas turėtų ir toliau atlikti svarbų vaidmenį bendradarbiaujant su 

technologijų pramone kovos su teroristiniu turiniu internete srityje, o ES radikalizacijos prevencijos žinių centras 

turėtų vadovauti mūsų prevencijos pastangoms.  

Numatoma, kad nusikaltimai, kurių vykdymą palengvina elektroninės priemonės, įskaitant internetines aferas, 

seksualinį šantažą, išpirkos reikalavimo programinę įrangą ir tapatybės klastojimą, iki 2025 m. taps trečia pagal 

dydį pasaulio „ekonomika“. Naujoji JT konvencija dėl elektroninių nusikaltimų, jei ją patvirtins JT Generalinė 

Asamblėja, iš esmės sustiprins tarptautinį bendradarbiavimą šioje srityje, kartu apsaugant pagrindines teises. 

Glaudžiai bendradarbiaučiau su už technologinį suverenumą, saugumą ir demokratiją atsakingu Komisijos 

pirmininko pavaduotoju ir už demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę atsakingu Komisijos nariu, kad ši 

konvencija būtų pasirašyta, ratifikuota ir įgyvendinta. Taip pat daug dėmesio skirčiau esamų ir būsimų tarptautinių 

susitarimų, kurie yra labai svarbūs siekiant palengvinti teisėsaugos institucijų tarpvalstybinę prieigą prie įmonių 

turimų elektroninių įrodymų, visų pirma ES ir JAV susitarimo dėl prieigos prie elektroninių įrodymų, dėl kurio 

šiuo metu vyksta derybos, įgyvendinimui. Kadangi taip pat labai svarbu, kad internete palikti nusikaltimų įrodymai 

galėtų būti naudojami nusikaltėliams patraukti baudžiamojon atsakomybėn, jei mano kandidatūra bus patvirtinta, 

įsipareigoju imtis užduoties atnaujinti teisėsaugos priemones, skirtas prieigai prie skaitmeninės informacijos, be 

kita ko, išnagrinėti duomenų saugojimo taisykles, visapusiškai gerbiant pagrindines teises. Europolas taip pat turi 

toliau remti valstybes nares teikdamas kriminalistinę, operatyvinę ir analitinę pagalbą. 

Europolas atlieka labai svarbų vaidmenį padėdamas valstybių narių teisėsaugos institucijoms kovoti su sunkių 

formų ir organizuotu nusikalstamumu bei terorizmu. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, ketinu siekti, kad jis 

taptų tikrai veikiančia policijos agentūra, ir ilgainiui daugiau nei dvigubai padidinti jo darbuotojų skaičių. Mums 

reikia, kad Europolas patenkintų valstybių narių operatyvinius poreikius ir dirbtų geriau koordinuodamas savo 

veiklą su kitomis ES agentūromis ir papildydamas jų veiklą. Remdamasis dabartinio reglamento vertinimu, 

išsamiu poveikio vertinimu ir plataus masto konsultacijomis su suinteresuotaisiais subjektais, Europos Parlamentu 

ir valstybėmis narėmis, siūlyčiau sustiprinti Europolo įgaliojimus, visų pirma jo vaidmenį tiriant tarpvalstybinius, 

didelio masto ir sudėtingus nusikaltimus, keliančius didelę grėsmę Sąjungos saugumui. Glaudžiai 

bendradarbiaučiau su už demokratiją, teisingumą ir teisės viršenybę atsakingu Komisijos nariu, kad būtų 

užtikrintas veiksmingas Europolo ir Eurojusto bendradarbiavimas kovojant su organizuotu nusikalstamumu, be 

kita ko, užtikrinant, kad Eurojustas galėtų užtikrinti tolesnius teisminių institucijų veiksmus, susijusius su tyrimais 

teisėsaugos lygmeniu padedant Europolui.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, taip pat apsvarstysiu, ar būtų galima išplėsti ir sustiprinti Europos kovos su 

nusikalstamumo grėsmėmis daugiadalykę platformą (EMPACT), kad būtų sustiprintas bendras ES valstybių narių, 

mūsų agentūrų ir artimų išorės partnerių operatyvinis teisėsaugos bendradarbiavimas kovojant su prioritetinėmis 

nusikalstamumo grėsmėmis. Vadovaudamasis politinėmis gairėmis taip pat siūlyčiau sukurti Europos ypatingos 

svarbos ryšių sistemą, kuria naudotųsi visos už saugumą ir saugą atsakingos teisėsaugos ir reagavimo į 

ekstremaliąsias situacijas institucijos.    

Džiaugiuosi, kad man patikėta užduotis kovoti su atisemitizmu ir neapykanta musulmonams. ES turi būti saugi ir 

patikima vieta visiems, įskaitant žydų ir musulmonų bendruomenes, kurioje nebūtų diskriminacijos, neapykantos, 

smurto ir saugumo problemų, ypač dabartinėmis geopolitinėmis aplinkybėmis. Kalbant apie antisemitizmą, jei 

mano kandidatūra bus patvirtinta, paspartinčiau ES kovos su antisemitizmu ir žydų gyvenimo puoselėjimo 

strategijos įgyvendinimą, toliau vertinčiau poreikius bei grėsmes ir prireikus tą ES strategiją atnaujinčiau. Kalbant 

apie neapykantą musulmonams, siekiant visapusiškai suvokti neapykantos musulmonams mastą, svarstyčiau 

galimybę laikytis strategiškesnio požiūrio, grindžiamo geresniu duomenų rinkimu, ir glaudžiai bendradarbiaučiau 

su už pasirengimą krizėms ir jų valdymą bei lygybę atsakingu Komisijos nariu. Taip pat palankiai vertinčiau 

galimybę toliau skatinti Komisijos dialogą su bažnyčiomis ir religinėmis asociacijomis ar bendruomenėmis, taip 

pat su filosofinėmis ir nereliginėmis organizacijomis. 

Esu pasiryžęs išnagrinėti ir remti būdus, kaip spręsti visuomenės poliarizacijos problemą, be kita ko, atsižvelgiant 

į Europos piliečių forumo kovos su neapykanta visuomenėje klausimais pateiktas rekomendacijas dėl kovos su 

neapykantos kalba ir neapykantos nusikaltimais. Bet kokios formos neapykanta skatina ekstremizmą. Taip pat esu 

įsipareigojęs skatinti koordinuotą požiūrį visose valstybėse narėse, glaudžiai bendradarbiaudamas su 

nacionalinėmis ir vietos valdžios institucijomis, technologijų pramone ir pilietine visuomene, kad būtų didinamas 

atsparumas ir užkirstas kelias ekstremistinių ideologijų įsigalėjimui. ES radikalizacijos prevencijos žinių centras 

bus mūsų pastangų šioje srityje kertinis akmuo.   
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7. Prieiga prie duomenų teisėsaugos tikslais 

Kaip siūlote spręsti pagrindinį uždavinį užtikrinti veiksmingą prieigą prie asmens duomenų siekiant užkirsti kelią 

nusikalstamoms veikoms, jas nustatyti, tirti ir patraukti už jas baudžiamojon atsakomybėn, kartu laikantis 

būtinumo ir proporcingumo principų ir gerbiant privatumo ir duomenų apsaugos teises? Kokias apsaugos 

priemones numatote siekiant užtikrinti, kad būtų visapusiškai laikomasi Europos Teisingumo Teismo sprendimų 

dėl duomenų saugojimo ir prieigos prie duomenų teisėsaugos tikslais?  Ar teikdamas pasiūlymą dėl prieigos 

taisyklių taip pat aptarsite šifravimo klausimą?  

Kaip planuojate atblokuoti pasiūlymą dėl seksualinės prievartos prieš vaikus internete, siekiant užtikrinti, kad 

būtų pasiektas pagrindinis jo tikslas – apsaugoti vaikus ir būtų atsižvelgta į susirūpinimą keliančius klausimus dėl 

teisės į privatumą apsaugos? Jeigu prieš 2026 m. balandžio 3 d. pasibaigiant Laikinojo reglamento antrajam 

pratęsimui dar nebūtų priimtas šio dokumentų rinkinio reglamentas, kokius tolesnius veiksmus siūlytumėte siekiant 

išvengti teisėkūros spragos? 

 

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, esu pasiryžęs rasti subalansuotą ir teisiškai pagrįstą požiūrį į veiksmingos 

teisėsaugos ir teisminių institucijų prieigos prie duomenų užtikrinimą, kartu laikantis privatumo ir duomenų 

apsaugos, taip pat kibernetinio saugumo reikalavimų ir atsižvelgiant į technologinius aspektus. ES turi sukurti 

stiprią skaitmeninę ekonomiką ir piliečiai turėtų matyti, kad ji užtikrins gerovę, saugumą ir apsaugos pagrindines 

teises. Visuomenei ir ekonomikai tampant skaitmeninėmis, siekdami vykdyti nusikalstamą veiklą ir išvengti 

teisėsaugos skaitmenėja ir nusikaltėliai, teroristai ir kiti priešiški subjektai. Siekiant užtikrinti, kad kompetentingos 

institucijos turėtų modernių ir novatoriškų kovos su nusikalstamumu pajėgumų, labai svarbu suteikti teisėsaugos 

institucijoms proporcingą prieigą prie duomenų, kad būtų galima susieti nusikaltimus su nusikaltėliais, remti 

tyrimus, apsaugoti aukas ir išardyti nusikaltėlių rinklus. Tačiau šiuo metu teisinės ir techninės kliūtys, taip pat 

suderintų duomenų saugojimo teisės aktų trūkumas visose valstybėse narėse trukdo atlikti nacionalinius tyrimus 

ir apsunkina tarpvalstybinį bendradarbiavimą. Nepaisant šių iššūkių, esu įsitikinęs, kad galime rasti veiksmingus 

ir perspektyvius sprendimus, kaip palengvinti teisėtą prieigą prie skaitmeninės informacijos. Tai labai svarbu 

siekiant apsaugoti mūsų piliečius ir puoselėti teisės viršenybę, visapusiškai laikantis būtinumo ir proporcingumo 

principų.  

Kartu turime vengti kurti naujas silpnąsias vietas, kuriomis galėtų pasinaudoti piktavališki subjektai, arba abejoti 

šifravimo pranašumais. Turime rasti pusiausvyrą, kuri leistų mums apsaugoti privatumą, kartu suteikiant saugumą 

ir užtikrinant, kad mūsų piliečiai ir mūsų visuomenė būtų apsaugoti nuo kintančių grėsmių. Aukšto lygio grupė 

prieigos prie duomenų teisėsaugos tikslais klausimais nustatė teisėsaugos ir teisminių institucijų veiklos poreikius, 

o rekomendacijos apima įvairias priemones, pavyzdžiui, gebėjimų stiprinimą, bendradarbiavimą su pramonės 

atstovais, standartizaciją ir teisės aktus. Jos turėtų būti vertingas indėlis į darbą šioje srityje, kuriam reikia atlikti 

išsamų poveikio vertinimą.  

Nusikalstamumas ir nesaugumas stabdo visuomenę, o jei šių reiškinių problema nesprendžiama tinkamai, jie 

trukdo žmonėms naudotis savo laisvėmis, išsakyti savo mintis ar ramiai vaikščioti gatvėmis. Grėsmės taip pat gali 

būti labiau tiesioginės ne tik realiame gyvenime, bet ir internete. Vaikams kyla ypač didelė rizika, todėl turime 

dėti daugiau pastangų, kad apsaugotume juos nuo įvairių pavojų – nuo patyčių kibernetinėje erdvėje iki seksualinio 

šantažo, nuo priklausomybės nuo interneto iki radikalizacijos. Esu įsitikinęs, kad būtina skubiai priimti siūlomą 

reglamentą, kad būtų užkirstas kelias seksualinei prievartai prieš vaikus internete ir su ja kovojama. 2010 m. gauta 

apie 1 mln. pranešimų apie seksualinės prievartos prieš vaikus medžiagą ir vaikų viliojimą internete. Iki 2023 m. 

tokių pranešimų skaičius išaugo iki daugiau kaip 36 mln. Dabartinis laikinas reglamentas, kuriuo leidžiama tam 

tikrų interneto platformų teikėjams savanoriškai aptikti seksualinės prievartos prieš vaikus atvejus, nustos galioti 

2026 m. balandžio mėn. Jei nebus pasiūlyta ilgalaikių taisyklių, tokia aptikimo forma, kuri daugiau kaip 10 metų 

padėjo gelbėti vaikus ir nustatyti nusikaltėlius, ES bus uždrausta. Manau, kad galime ir turėtume rasti perspektyvų 

būdą užbaigti derybas dėl svarstomo reglamento, kad jis būtų pradėtas taikyti iki laikino reglamento galiojimo 

pabaigos.  

Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, įsipareigoju taip pat siekti užbaigti derybas dėl Kovos su seksualine prievarta 

prieš vaikus direktyvos peržiūros. Direktyva papildo reglamentą ir yra bendras nusikalstamų veikų tyrimo ir 

baudžiamojo persekiojimo standartas, kuriuo suderinamos nusikalstamos veikos ir bausmių apibrėžtys. Tai yra 

esminė mūsų visuomenės poreikių skaitmeniniame pasaulyje pusiausvyros dalis. 
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Vystymosi komiteto klausimai 

8. Atsižvelgiant į Jūsų darbą, susijusį su migracijos ir judumo išorės aspektais, ir į tai, kad Reglamente dėl KVTBP 

„Globali Europa“ nurodyta, kad 10 proc. jo finansavimo bus skirta migracijos ir priverstinio perkėlimo 

problemoms spręsti, kaip konkrečiai ketinate atlikti įgaliojamajame rašte nurodytą užduotį „su migracija 

susijusius klausimus laikyti operatyvine partnerysčių dalimi“, konkrečiau partnerysčių su besivystančiomis 

šalimis dalimi, ir kaip šiame darbe atsižvelgsite į politikos suderinamumo vystymosi labui principą? Ar galite 

įsipareigoti užtikrinti visapusišką ir ankstyvą Parlamento informavimą, kad būtų galima tinkamai tikrinti su 

migracija susijusius susitarimus su besivystančiomis šalimis, įskaitant neoficialių susitarimų dėl migracijos, pvz., 

susitarimo memorandumų, skaidrumą? Kaip numatote bendradarbiauti ir pasidalyti darbą migracijos išorės 

aspektų srityje su kitais Komisijos nariais? 

Visapusiškų ir abipusiai naudingų partnerysčių su trečiosiomis šalimis kūrimas yra svarbus mūsų visapusiško 

požiūrio į veiksmingą ir teisingą migracijos valdymą elementas. Jei mano kandidatūra bus patvirtinta, ketinu 

glaudžiai bendradarbiauti su Komisijos nariais, dirbančiais išorės santykių srityje, siekdamas užtikrinti, kad 

migracijos politika būtų platesnio 360 laipsnių požiūrio dalis. Tai reiškia, kad reikia suprasti mūsų partnerių 

interesus ir rūpesčius, taip pat ES interesus, tokius kaip migracijos valdymas, rikiuoti šalia kitų bendrų interesų 

kitose srityse, pavyzdžiui, prekybos ar energetikos, kaip abipusiai naudingų partnerysčių dalį. Bendradarbiavimas 

tokiose srityse stiprina mūsų poziciją sprendžiant migracijos klausimus. Tas pats pasakytina apie finansavimą, 

kuriuo remiamas gebėjimų stiprinimas neteisėtos migracijos valdymo ir prevencijos srityse, taip pat šalinant 

pagrindines neteisėtos migracijos priežastis. ES investicijomis pagal strategiją „Global Gateway“ daugiausia 

dėmesio skiriama ekonominei plėtrai, švietimui, darbo vietų kūrimui, sveikatos apsaugai, skaitmeninei, klimato ir 

transporto sritims. Tai padės užtikrinti mūsų partnerių klestėjimą ir įgūdžių bazę. Saugių ir teisėtų migracijos būdų 

kūrimas ir skatinimas jais naudotis padės užkirsti kelią pavojingoms ir neteisėtoms kelionėms. Kartu su kitais 

Komisijos nariais skatinčiau specialistų pritraukimo partnerystes, kuriomis būtų galima struktūrizuoti 

bendradarbiavimą darbuotojų judumo srityje, siekiant didinti ES konkurencingumą ir spręsti tam tikrų sektorių ir 

profesijų darbo jėgos trūkumo problemą, kartu skatinant įgūdžių ugdymą ir ekonomikos augimą migrantų kilmės 

šalyse.   

Šiam požiūriui būdinga tai, kad kurdami partnerystes glaudžiai bendradarbiaus įvairūs Komisijos nariai. Glaudžiai 

bendradarbiaučiau su vyriausiuoju įgaliotiniu ir pirmininko pavaduotoju, už tarptautinę partnerystę atsakingu 

Komisijos nariu ir už Viduržemio jūros regioną atsakingu Komisijos nariu, kad sujungčiau vidaus ir išorės politiką 

ir užtikrinčiau bendrą ES pastangų nuoseklumą, be kita ko, politikos suderinamumo vystymosi labui srityje. Tai 

mums leis užtikrinti, kad migracijos valdymas būtų visapusiškai integruotas į partnerystes su besivystančiomis 

šalimis, visų pirma kilmės ir tranzito šalimis, kartu paisant pagrindinių teisių ir laikantis tarptautinių teisinių 

įsipareigojimų. Neturėtume pamiršti, kad daug trečiųjų šalių priima daug pabėgėlių: Europa didžiuojasi savo 

tradicija padėti šalims ir bendruomenėms juos priimti.  

Kaip paaiškinau pirmiau, užtikrinčiau, kad Parlamentas ir toliau būtų gerai informuotas apie susitarimus su 

trečiosiomis šalimis migracijos srityje. Ir toliau esu tvirtai įsipareigojęs teikti reikiamą informaciją apie tokias 

priemones ir bendradarbiauti su jumis mūsų iniciatyvų klausimais. 


